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تیم استقلال خوزستان تنها تیمی است که هنوز موفق به کسب حتی یک برد هم 
نشده  است. این تیم با یک امتیاز از شش بازی گذشته خود قعرنشین رقابت هاست. 
با این حال پس از استعفای سیروس پورموسوی، مدیران باشگاه استقلال خوزستان 
با این استعفا موافقت نکردند و این مربی به کار خود ادامه می دهد. شاید در ظاهر 
مدیران باشگاه خواهان همکاری با پورموسوی باشند اما شنیدیم چالش در این 

تیم وجود دارد.

  حامیان قدرتمند پورموسوی
اگر به خاطر داشته باشید سیروس پورموسوی در ابتدای فصل جاری با مسئولان 
استقلال خوزستان و مدیریت وقت به توافق نرسید و قصد جدایی داشت، اما 
با وساطت برخی مدیران بالادست از جمله مدیریت گروه ملی ادامه همکاری 
میسر شد و این مربی یک فصل دیگر در کنار استقلال خوزستان ماند. حال پس 
از استعفای او به دلیل عدم نتیجه گیری به همراه این تیم شایعه شده است که 
کناره گیری پورموسوی جدی نیست و استعفایی که داد فقط یک نمایش بوده 
است. نزدیکان به این مربی مدعی شدند پورموسوی از طرف افراد قدرتمندی 
خارج از باشگاه حمایت می شود و به همین دلیل مدیریت باشگاه نمی تواند 
بـــا او همـــکاری نکند. در واقـــع مدیریت فعلی یعنی امیدعلی نجفی اصلا این 
اختیـــار را نـــدارد کـــه بخواهد در مورد رفتن یا ماندن پورموســـوی تصمیم بگیرد. 
درست مانند زمانی که این مربی در ابتدای فصل با مسئولان وقت این باشگاه 
بـــه توافـــق نرســـید امـــا ناگهان همه چیز تغییـــر کرد و او برای یـــک فصل دیگر در 
کنار استقلال خوزســـتان ماند . در این مورد با نجفی سرپرســـت مدیرعاملی این 
باشگاه صحبت کردیم که به »فرهیختگان« گفت: »شناختی که پورموسوی از 
استقلال خوزســـتان و جو روانی خوزســـتان دارد ما را به ادامه همکاری با او قانع 
می کند. از طرفی شاید ما برنده نشده باشیم اما از نظر فنی شرایط خوبی داریم. 
تیم ما به هماهنگی خوبی رسیده و رسیدن به این هارمونی زمان بر است که ما 
به آن رسیدیم. ما معتقدیم مشکل ما فنی نیست و شاید داوری ها هم در نتایج 
ما تاثیر داشت. از این رو به پورموسوی ایمان داریم و هیچ فردی ما را برای ابقای 
او تحت فشار نگذاشته است. شاید راحت ترین کار قبول استعفا و تغییر بود 
تا فشار را از هیات مدیره کم کنیم، اما بقا پورموسوی یک تصمیم جمعی است. 
امیدوارم او هم میل به همکاری داشته باشد و با آرامش فکری بیشتر به تمرینات 
برگردد. من به انتقادات و پیشـــنهادات توجه می کنم اما اینکه دیگران برای ما 

تعیین تکلیف کنند، هرگز رخ نمی دهد.«

  دو دستگی بلای جان استقلال
پورموسوی تنها دلیل شکست های تیم استقلال خوزستان نیست. اخیرا شنیدیم 
دو دستگی در بین بازیکنان این تیم نیز به شدت موج می زند. در حالی که همه 
فکر می کردند با اســـتعفای پورموســـوی همه چیز به حالت عادی برمی گردد اما 

به نظر می رســـد اختلاف بین بازیکنان تیم استقلال خوزســـتان نیز یکی از دلایل 
عدم نتیجه گیری این تیم است. پورموسوی که تجربه کار کردن با تیم های مختلف 
در رده های متفاوت را دارد به خوبی متوجه این موضوع است اما هنوز نتوانسته آن 
را مدیریت کند. این طور که شنیدیم بازیکنان بومی و البته قدیمی تیم با نفرات 
غیربومی اختلاف دارند و همین اختلاف باعث بروز مشکلات فنی در این تیم شده 
است. البته پورموسوی بارها در این مورد با بازیکنان جلسه گذاشته و صحبت کرده 
است. او برای پایان دادن به این وضع، بازیکنان غیر بومی را تحت حمایت خود 
قرار داده، اما با این حال از شدت این اختلاف نظر کم نشد. بازیکنان غیر بومی بر 
این باورند که بدون آنها هم می توانند نتیجه بگیرند. با این حال پورموسوی زیر بار 
این موضوع نمی رود. وی در تلاش است دو  طرف را با هم آشتی دهد و بار روانی 
تیمش را کم کند. سرپرست مدیرعاملی باشگاه استقلال خوزستان در این مورد 
تاکید کرد: »از اول تصمیم گرفتم در حوزه فنی دخالت نکنم. شاید برخی مواقع 
ما نسبت به برخی مسائل حساس شویم اما به کادر فنی اعتماد دارم و دخالت 
نمی کنم. پورموسوی خودش به خوبی با این مسائل کنار می آید و به خوبی می داند 
چه کند. فکر نمی کنم با نظارتی که بر تیم وجود دارد اجازه دهند تیم وارد چنین 
فضایی شود . ما سعی کردیم در حوزه کاری خود تلاش کنیم و به تعهدات خود 
عمـــل کـــرده و ۲۰ درصـــد از قرارداد بازیکنان را قبـــل بازی ها پرداخت کردیم. مثل 
تیم های پولدار لیگ خیلی بودجه نداریم اما سعی کردیم انضباط مالی خوبی 
داشته باشیم. با این حال مردم حق دارند ناراحت باشند . من هم از قدیم هوادار 
این تیم بودم. به نمایندگی از باشگاه از همه آنها به خاطر نتایج ناراحت کننده تیم 

عذرخواهی می کنم.«

  استقلال طلسم شد
وقتی تیم استقلال خوزستان به پیکان باخت، سیروس پورموسوی 

ادعـــا کرد که بازیکنانش طلســـم 
شدند شاید این یک جمله عام و 
ساده باشد و خیلی از مواقع مورد 

اســـتفاده عموم قـــرار گیرد اما 
وقتی از دهان مربی ای 
س  و ســـیر م  نـــا بـــه 

پورموسوی مطرح می شود دیگر وجهه عمومی پیدا می کند و باید به سراغ آن برویم 
که چه کسی بازیکنان این تیم را جادو کرده است. حساسیت در مورد اظهارات 
پورموسوی از این جهت است که طی هفته های اخیر در بازی استقلال خوزستان 
و استقلال تهران جادوگر دیده شده و این مربی به خاطر پیراهن های خاص خود 
نیز به خرافاتی بودن متهم است. به واقع این حواشی بیش از هر چیز به تیم از نظر 
روانی ضربه می زند و شـــاید یکی از دلایلی که استقلال خوزســـتان هنوز نتوانسته 
نتیجه لازم را بگیرد همین موضوع باشد. نجفی در این مورد گفت: »جادو جنبل 
جنبه علمی ندارد و برای ما مهم نیســـت. اگر پورموســـوی این کلمه را به کار برد 
منظورش بیانی عامیانه بود. اگر ما به این چیزها اعتقاد داشتیم چرا باید بازیکن 
جذب می کردیم؟ می توانستیم از جادوگر کمک بگیریم و به نتیجه برسیم. اگر ما 

به جادو اعتقاد داشتیم باید نتایج بهتری می گرفتیم.«

ذوب آهـــن فصـــل جدید رقابت های لیگ برتـــر را با محمد ربیعی آغاز کرد 
و برخلاف فصل گذشـــته که برای بقا می جنگید در این فصل تا اینجای 
لیگ توانسته خودش را در بین تیم های بالای جدول جای دهد. شاگردان 
ربیعی حتی در بازی با پرسپولیس هم می توانستند برنده میدان باشند و به 
سختی یک امتیاز به سرخپوشان دادند. این تیم اصفهانی در چهار بازی 
خارج خانه خود توانســـته 10 امتیاز کســـب کند و در کل با 11 امتیاز از شـــش 
مسابقه در جایگاه دوم جدول رقابت ها جای گرفته است. اما با توجه به 
درخشش محمدجواد محمدی، مهاجم ذوبی ها در بازی دیروز این تیم 
مقابل شمس آذر قزوین که موفق به دبل شد تصمیم گرفتیم گفت وگویی 
با این بازیکن ســـابق اســـتقلال داشته باشـــیم. محمدی به سوالات 

»فرهیختگان« این گونه پاسخ داد. 

ذوب آهن متفاوتی را در این فصل می بینیم، آیا این نتایج مقطعی اســـت یا 
تداوم خواهد داشت؟

بازی با شمس آذر بازی سنگینی بود که خوشبختانه موفق شدیم 3 امتیاز 
آن را کســـب کنیم. نتیجه خوبی که در این بازی گرفتیم به مانند دیگر 
بازی ها اصلا اتفاقی نبوده و پشت همه این عملکردها تدبیر و تفکرات 
تاکتیکی مناسبی بوده که از سوی کادرفنی لحاظ شده و بازیکنان هم 
با تلاش زیاد توانسته اند آنها را اجرا کنند. ما برای هر بازی تاکتیک خاص 
خودش را داریم و با شناخت کامل از نقاط ضعف و قوت حریف به میدان 
می رویم. تا همین الان در 4 بازی خارج از خانه مان توانســـته ایم 1۰ امتیاز کســـب 

کنیم که فکر کنم خودش گویای همه چیز است. 

ذوب آهن تیم پرستاره ای به نظر نمی آید، آیا فکر می کنید با این پتانسیل تیمی بتوانید 
مسیر خوب تان را ادامه دهید؟

فوتبال امروز دنیا بر پایه ستاره ها بنا گذاشته نمی شود بلکه مهم تر از آن کار گروهی، 
انسجام تیمی و آمادگی روحی و بدنی تیم هاست. اگر قرار بود باشگاهی فقط با 
جذب ستاره ها بتواند موفقیت کسب کند الان پاری سن ژرمن شرایط خیلی بهتری 
داشت. تیمی مثل منچستر سیتی اگرچه بازیکنان ارزشمندی دارد اما همه آنها در 
غالب تیمی و کار گروهی موفق هستند. تیم ما هم بازیکنان با کیفیت و زحمتکشی 

دارد که هدف اصلی همه ما اول موفقیت تیم است و بعد خودمان. 

در تابستان تا آستانه انتقال به فولاد رفتی اما چه اتفاقاتی رخ داد که سر از ذوب آهن 
درآوردی؟

راستش را بخواهید از پنج شش تیم پیشنهاد داشتم حتی با علیرضا منصوریان هم 
یکی دو نشست داشتیم که از نظر مالی با فولاد به توافق نرسیدم و راهی ذوب آهن 

شـــدم. به دو دلیل به اصفهان آمدم اول اینکه شـــهر اصفهان را از بچگی دوســـت 
داشتم و دنبال این بودم که یک روز در این شهر بازی کنم. مهم تر از آن نیز حضور 
محمد ربیعی در ذوب آهن بود. از بازیکنان زیادی تعریف ربیعی را شنیده بودم 

و مشتاق بودم با او کار کنم که الان خوشبختانه از انتخابم رضایت کامل دارم. 

حتما خیلی خوشحالی که به فولاد نرفتی چون منصوریان هم فقط 4 هفته در آنجا 
دوام آورد. 

به هر حال فوتبال اســـت و هیچ کس از فردای خود خبر ندارد. منصوریان اولین 
مربی من در لیگ برتر بود و همان طور که گفتم قسمت نشد دوباره با او کار کنم. 

با منصوریان در چه تیمی کار کرده بودی؟
راستش من در لیگ دو بازی می کردم که توسط علی منصوریان کشف شدم و به 
استقلال آمدم. در همان سال هم یک بازی در استقلال انجام دادم اما متاسفانه در 
همان هفته های ابتدایی بود که منصوریان جای خود را به وینفرد شفر داد و با حضور 
او دیگر به من بازی نرسید. بعد از آن راهی هوادار شدم و با رضا عنایتی کار کردم. 

در برخی بازی ها وینگر هستی و یک سری از بازی ها هم مهاجم، پست اصلی ات 
چیست؟

حقیقتش همیشه وینگر بازی می کردم اما رضا عنایتی مرا به خط حمله برد و دو 
سال در این پست بازی کردم. این فصل هم در ذوب آهن مهاجم نوک هستم. 

راستی چرا با ساکت الهامی به مس رفسنجان نرفتی آیا با او مشکل داشتی؟
نه، مشکلی ندارم. ساکت الهامی از مربیان خوب فوتبال ایران است و برایش در 

مس آرزوی موفقیت می کنم. 

هدفت در این فصل کسب آقای گلی است؟
هیچ مهاجمی از کسب عنوان آقای گلی بدش نمی آید و من هم تلاش می کنم که 
در این مسیر موفق باشیم اما زمانی دوست دارم این عنوان را کسب کنم که تیمم 
خوب نتیجه گرفته باشد. اگر قرار باشد من آقای گل شوم اما ذوب آهن نهم شود را 

اصلا دوست ندارم. اول موفقیت تیم مهم است بعد موفقیت فردی. 

برای خودت شانسی برای ملی پوش شدن قایل هستی؟
رسیدن به پیراهن تیم ملی آرزوی هر فوتبالیستی است. من نهایت تلاشم را می کنم 

تا این شانس را به دست بیاورم. 

در تابستان از استقلال پیشنهاد نداشتی و اگر همزمان از سرخابی ها پیشنهاد داشته 
باشی تیم سابقت استقلال را انتخاب می کنی؟

پیشنهادی از استقلال در تابستان نداشتم اما اینکه روزی از هر دو تیم پرسپولیس 
و استقلال پیشنهاد داشته باشم معلوم نیست راهی کدام تیم شوم و باید شرایط را 

بررسی کنم و بعد تصمیم بگیرم. 

چه کسی استعفای پورموسوی را وتو کرد؟

گر به جادوگر   مدیر استقلال  خوزستان: ا
اعتقاد داشتیم نتایج بهتری می گرفتیم

برای ابقای پورموسوی دستور نگرفتم

محمدجواد محمدی در گفت وگو با »فرهیختگان«: از استقلال رفتم چون فقط یک بازی به من فرصت دادند

پرسپولیس یا استقلال؟ باید شرایط را بررسی کنم

گلر قرمزها دوباره حاشیه ساز شد
دزدی که دست بیرانوند را 

پیچاند!
علیرضا بیرانوند دوباره خبرساز شد. البته این بار او خودش به دنبال 
حاشیه نرفت بلکه حواشی به سراغ او آمد. ماجرا از این قرار است که 
تلفن همراه دروازه بان پرسپولیس صبح روز گذشته در خیابان دادمان 
توسط یک دزد قلدر به سرقت می رود! قلدر به این خاطر که این دزد 
جوان قبل از اینکه گوشی بیرانوند را سرقت کند دست بیرانوند را که 
در اتومبیلش نشسته بود را گرفته و یک دور پیچانده و با چاقویی که 
در دست دیگرش بود از بیرو می خواهد گوشی آیفون سیزده اش را به 
او بدهد. بیرانوند که در این صحنه حسابی شوکه شده بوده از ترس 
اینکه دســـتش بشـــکند یا چاقو به بدنش برخورد کند ســـریعا گوشـــی 
خود را به دزد جوان داده و در جای خود نیز میخکوب می شـــود. به 
هر حال بیرانوند از این اتفاق حســـابی شـــوکه شـــده و سریعا با پلیس 
تماس گرفته و ماجرا را شرح می دهد. به بیرو قول داده شده که کمتر 
از 48 ساعت دزد را شناسایی و تلفن همراهش را پس خواهند گرفت. 

پادو ول کن استقلال نیست

مدافع برزیلی کار را به دادگاه 
فدرال سوئیس می کشاند؟

ی خود با پیراهن استقلال از ناحیه  لئوناردو پادوانی که در آخرین باز
گردن دچار مصدومیت شدید و جابه جایی مهره شد، پس از پشت 
سر گذاشتن چند ماه در ایران و انجام عمل های دشوار به زادگاه خود 
در برزیل بازگشت و برای همیشه توانایی راه رفتن را از دست داد. این 
یکن که با حقوق معوقه از باشـــگاه اســـتقلال به مبلغ 1۰۰ هزار دلار  باز
)CAS( مواجه بود، با شکایت به دادگاه بین المللی حکمیت ورزش
یافت 9 میلیون دلار غرامت شـــد که با رد این درخواســـت  خواهان در
یلـــی بـــار دیگـــر شـــکایت خـــود را به فیفـــا بـــرد و از آبی  ها  یکـــن برز باز
درخواســـت غرامت کرد که این شـــکایت هم مورد پذیرش واقع نشـــد 
تا در محافل بین المللی ورزشی این پرونده برای همیشه بسته شود. 

  کار به دادگاه عالی فدرال کشیده می شود؟
یلی توسط دادگاه عالی و ورزش، اتحادیه  یکن برز با اعلام رای بدوی باز
یکنان حرفه ای فوتبال جهان به تصمیم دادگاه داوری ورزش درباره  باز
کنش نشـــان داد و در این  رای تجدید نظـــر پرونـــده لئاندرو پادوانی وا
خصوص نوشت که از تصمیم CAS مبنی بر اینکه باشگاه مسئولیتی 
یکن ندارد ناامید شـــده ایم، اما با این وجود  در قبـــال مصدومیـــت باز
یکنان می  دانیم. این  این پرونده را نقطه  عطفی در پیشبرد حقوق باز
درحالـــی اســـت که پیش از ایـــن در »فرهیختگان« در این خصوص 
نوشتیم وکیل پادوانی بعد از بررسی پرونده این احتمال را مطرح کرده 
تا این پرونده را به دادگاه فدرال ســـوئیس ارجاع بدهد که حالا طبق 
شـــنیده ها با توجه به تهدید گذشـــته وکیل پادوانی، به احتمال بسیار 
یاد به زودی از  ی همین مساله قرار داده و به احتمال ز یاد او بنا را رو ز

استقلال به دادگاه فدرال سوئیس شکایت خواهد کرد. 

شاگردان شمسایی گام اول را محکم برداشتند

  دیدار با میزبان 
برای افزایش شانس صعود 

گردان وحیـــد شمســـایی در اولین دیـــدار مرحلـــه مقدماتی جام  شـــا
ملت هـــای فوتســـال آســـیا ۲۰۲4 دیـــروز در بیشـــکک آرنا قرقیزســـتان 
به مصاف مالدیو رفتند و این تیم را با نتیجه پرگل 18 بر ۲ شکست 
دادنـــد. نتیجـــه ایـــن دیدار در نیمه اول با برتری 6 بر یک به ســـود تیم 
ملـــی ایـــران همراه شـــد. با تصمیـــم وحید شمســـایی باقر محمدی، 
محمدحسین درخشانی، مهدی کریمی، حسین طیبی و سالار آقاپور 
در ترکیب اولیه تیم ملی قرار گرفتند. در این دیدار برای تیم ایران سالار 
، امیرحســـین داودی )۲ گل(، ســـعید احمدعباســـی )6 گل(،  آقاپور
مهدی کریمی و حســـین طیبی )4 گل(، محمدحســـین درخشـــان، 
بهروز عظیمی )۲ گل( گلزنی کردند، ضمن اینکه یک گل نیز توسط 
یکن مالدیو )گل به خودی( به ثمر رسید تا در استارت این رقابت ها  باز
گردانش قدم محکمی را برای صعود به مرحله نهایی  شمسایی و شا
برداشته باشند. تیم ملی فوتسال در حالی این دیدار را با برتری 18 گله 
به پایان رساند که پیش از این تیم ملی فوتبال کشورمان مالدیو را با 
برتری های 17 و 19 گله شکست داده بود. تیم ملی فوتسال کشورمان 
، قرقیزستان و لبنان همگروه است  در این رقابت ها با تیم های مالدیو
گردان شمسایی فردا از ساعت 16:3۰ به وقت تهران  که طبق برنامه شا

به مصاف میزبان این رقابت ها خواهند رفت.

  شمسایی: باید خیلی بهتر باشیم
وحید شمسایی سرمربی تیم ملی ایران بعد از این دیدار اظهار داشت: 
»به مالدیو احترام می گذاریم اما کیفیت بازی در زمین مسابقه مشخص 
می شود که نتیجه هم همین امر را نشان می دهد. برای بازی های بعدی 
بایـــد خیلـــی بهتر باشـــیم و قطعا با تفکر جدیـــدی به مصاف حریفان 
خواهیم آمد. می دانیم بازی ها هرچه جلوتر می رود ســـخت تر خواهد 

شد، اما ما هم با تفکرات خودمان پیش خواهیم رفت.«  

 استقلال با یک گل به خودی از رفسنجان 
با 3 امتیاز برگشت

عبور سالم از قنات
در ادامه دیدار های هفته هفتم لیگ برتر و در رفســـنجان، اســـتقلال 
یکـــن مس موفق شـــد میزبانش را شکســـت دهد  بـــا گل به  خـــودی باز
تا پیش از مصاف حســـاس امروز پرســـپولیس و گل  گهر صدر نشـــین 
گردان نکونـــام در ایـــن دیـــدار با چنـــد تغییر و  مســـابقات شـــود. شـــا
همچنین سیســـتمی متفاوت به مصاف مس  رفســـنجان رفته بودند. 
سر مربی آبی  ها با سیستم ۲-5-3 و قرار دادن روزبه چشمی در کنار 
ایمان ســـلیمی و محمد حســـین مرادمند حریف را به  نوعی سورپرایز 
کرد. در نیمه  نخست استقلال چند فرصت خوب را از دست داد تا 
ی به رختکن بروند. در شـــروع نیمه  دوم و در دقیقه 5۲  دو تیم مســـاو
ی به اشتباه وارد دروازه خودی کرد  ارسال سعید مهری را میثم تیمور
ی را به پایان رسانده و سه امتیاز حساس  تا آبی  ها با همین تک  گل باز
کت الهامی، سرمربی مسی ها  این دیدار دشـــوار را کســـب کنند. ســـا
کـــه عملکـــرد خوبی در هفته  های گذشـــته نداشـــته و خطر اخراج را 
به خوبی حس می کند در این دیدار هم با نیمکت  نشین کردن منتظر 
محمـــد، محمد خدابنده لـــو و حامد لک ترکیب متفاوتی را به زمین 
ی لبه تیغ  گردانش او را بیش از قبل رو فرستاد، اما نمایش ضعیف شا
ی قرار داده است. از اتفاقات عجیب پیش از این دیدار تغییر  بر کنار
ی مسابقه به  دلیل وجود قنات زیر ورزشگاه بود  ورزشگاه محل برگزار

یادی هم به  پا کرد. که سر  و  صدای ز

حمیدرضا اسکندری
خبرنگار گروه ورزش
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